
Schůze Výboru základní odborové organizace FLÚ 

24. 1. 2022 10:00–11:30 

Přítomní členové výboru: Teresa R. Baron, Jan Frei, Juraj Hvorecký, Robert Novotný, Pavel 
Nývlt, Darja Zoubková. 

Za zapisovatele schůze byl určen Pavel Nývlt. 

Juraj Hvorecký informoval, že zkrachoval dodavatel energií pro ústavy AV ČR, což dočasně 
povede k výraznému nárůstu cen energií a dále zatíží rozpočet FlÚ. Juraj Hvorecký slíbil, že 
požádá OS PVV, aby apeloval na Vládu ČR, aby i při rozpočtovém provizoriu vzala v potaz 
nelehkou situaci ústavů AV ČR způsobenou krachem dodavatele energií. 

Juraj Hvorecký dále oznámil, že zřejmě nebude prodloužen OP VVV, jenž umožnil přijetí 
více lidí do grantového nebo HR oddělení, takže hrozí, že k 1. 1. 2023 budou tito lidé 
propuštěni nebo jim budou omezeny úvazky.  

Juraj Hvorecký informoval, že na 23. 2. 2022 je plánováno další jednání OS PVV, které bude 
volební; každý člen ZOO může kandidovat na funkci ve výboru OS PVV. Tuto informaci 
rozešle členům spolu s potřebnými podklady. 

V reakci na podnět od Joea Grim Feinberga Juraj Hvorecký objasnil, že neexistuje etická 
komise FlÚ, není tedy jejím členem a nehrozí jeho střet zájmů s pozicí předsedy Výboru 
ZOO. V současnosti existuje návrh Etického kodexu FlÚ, na němž se Juraj Hvorecký podílel, 
ale jenž ještě nebyl schválen Radou FlÚ. V návrhu je obsaženo zřízení Etické komise FlÚ, ale 
jejími členy by měli být primárně externisté. 

V reakci na podnět od Julie Černé Juraj Hvorecký vznesl dotaz, zda budou členům odborů 
automaticky odečteny odborářské příspěvky od daňového základu, nebo zda o to mají 
mzdovou účtárnu výslovně požádat. Darja Zoubková sdělila, že má potvrzení o zaplacených 
členských příspěvcích připravené k podpisu předsedou Výboru. Příští týden by tedy měly být 
členům k dispozici. 

Darja Zoubková upozornila, že jsou stále zasílány papírové výpisy z bankovního účtu. Juraj 
Hvorecký přiznal, že zasílání výpisů zřejmě nelze zrušit z elektronického bankovnictví a 
vzhledem ke stávající pandemické situaci se nedostal k tomu, aby zasílání výpisů zrušil na 
pobočce. Dále informoval, že má připravené podklady ke změně zápisu v obchodním 
rejstříku, která má usnadnit změnu banky, a že stav účtu k 24. 1. 2022 činí 100.455,33 Kč. 

Darja Zoubková upozornila na nedůstojně malou kancelář, v níž musejí pracovat 
zaměstnankyně personálního oddělení. Juraj Hvorecký slíbil, že se zeptá ředitele, zda by byla 
možná výměna místností. 

Juraj Hvorecký připomněl členům Výboru, aby mu zaslali připomínky k návrhu kolektivní 
smlouvy, o němž se diskutovalo na minulém zasedání výboru. V této souvislosti dále 
upozornil, že v dohledné době uplyne rok od poslední členské schůze a že musí být 
v dostatečném předstihu připraven text, který bude poslán k připomínkování všem členům 
ZOO. Jako vhodný termín uspořádání členské schůze se jeví poslední březnový týden, kdy 
už nebudou žádné jarní prázdniny. 



Juraj Hvorecký dále vyzval k připomínkování atestačního řádu. Prohlásil, že jemu připadá 
v pořádku. Robert Novotný v této věci upozornil na nutnost vyvarovat se toho, abychom ve 
snaze chránit některé zaměstnance nepřestali chránit jiné, a navrhl upravit definici role 
atestační komise tak, aby v budoucnu nedocházelo ke zvětšování disproporce mezi jejími 
návrhy a finančními možnostmi FlÚ. Juraj Hvorecký řekl, že je možné právníka OS PVV 
požádat o návrh úpravy kolektivní smlouvy v tomto smyslu, ale vyjádřil přesvědčení, že by 
atestační komise neměly zohledňovat nic mimo akademickou práci, takže by navržení 
smlouvy na dobu neurčitou zůstalo na vedoucím oddělení a v konečném důsledku na řediteli 
ústavu. Slíbil se zeptat, jak ředitel postupuje před souhlasem s uzavřením smlouvy na dobu 
neurčitou, a vznést dotaz, zda se členům atestační komise dávají na vědomí výsledky 
atestačního řízení pracovníků, o nichž jednali. Darja Zoubková a Robert Novotný upozornili 
na problematické aspekty dlouhodobého poskytování vyšších úvazků lidem ve starobním 
důchodu nad 70 let. Pavel Nývlt navrhl upravit čl. IV, bod 5 atestačního řádu v souladu 
s vyjádřením Ondřeje Ševečka na minulé schůzi (umožnit smlouvy na dobu neurčitou i pro 
dlouhodobě zaměstnané zaměstnance kategorie V1, kteří neaspirují na kariérní růst, a 
kategorie V4), a požádat vedení, aby na tyto změny členy atestačních komisí výslovně 
upozornilo. Vyjádřil přesvědčení, že změny se dotknou jedině zaměstnanců placených 
z institucionálních prostředků. Robert Novotný upozornil, že omezení smluv na dobu 
neurčitou pouze na zaměstnance, kteří byli dlouhodobě placeni výhradně z institucionálních 
prostředků by zaměstnance demotivovalo od podávání grantových žádostí. Dále zdůraznil, že 
v atestačním řádu musí být co nejméně závazných podmínek, aby bylo možné náležitě 
posoudit individuální případy, a potřebu shody v rámci ústavu. Pavel Nývlt upozornil, že 
atestační řád neobsahuje závazné předpisy, ale kariérní schéma, které má atestačním komisím 
sloužit pro orientaci (čl. IV, bod 5). Objasnil, že nechtěl kritérium institucionálních prostředků 
zanést do atestačního řádu, ale že k tomu podle jeho názoru povede fakt, že vedoucí 
nenavrhne smlouvu na dobu neurčitou zaměstnanci, na jehož nebude mít bez grantových 
prostředků jisté peníze. 

Ve věci komunikace s členskou základnou Juraj Hvorecký navrhl do budoucna zveřejňovat 
data budoucích jednání a zajistit, aby byl zápis zveřejněn do deseti dnů od konání schůze 
Výboru. Výbor tento návrh schválil (6 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdrželo). Teresa R. Baron 
upozornila, že prozatím musejí členové kontrolovat webové stránky, aby se o jednáních 
Výboru dozvěděli, a navrhla členy na zveřejnění zápisu upozornit mailem, ale Juraj Hvorecký 
a Robert Novotný argumentovali proti tomu. Darja Zoubková navrhla, aby se zápisy minulé a 
termíny budoucí schůze objevily na odborové nástěnce. 

Termín příští schůze byl předběžně stanoven na 28. 2. 2022 v 10:00. 

 


